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صدور دستور بازگشت به تحصیلِ ۵ کنکوری شبهه دار 

 محمدحسین حاجیلو، رئیس شورای حفاظت از کنکور:  در روزهای اخیر دیوان عدالت اداری دستور بازگشت به 
تحصیلِ ۵داوطلب شبهه دار کنکور ۱۴۰۰ و قبل از آن را صادر کرده است. این داوطلبان با رأی سازمان سنجش 

مردود علمی شده اند.

زیارت اربعین بدون اجازه محضری همسر
سردار علی ذوالقدر،  رئیس پلیس مهاجرت: اگر کسی درخواست گذرنامه زیارتی داشته باشد در صورت حضور 
زن و شوهر با دیدن اسناد زوجیت و مدارک شناسایی امضای شوهر تأیید و پس از ثبت در سیستم، همان مدرک 

به عنوان مجوز خروج از کشور لحاظ می شود.

فقط 20درصد از مادران واجد شرایط  
خودرو دریافت کرده اند

ســال1400، ایران خودرو اعلام کرد: 
نیمی از ظرفیــت طرح های فروش 
محصولات خود را بــه مادران دارای 
2 فرزند و بیشتر اختصاص می دهد. 
با این هدف که مادران، شرایط بهتر 
و راحت تری برای رفت وآمد داشته باشند. از آن زمان 
تا 2ســالی می گذرد و طبق آمار وزارت صمت کمتر از 
20درصد بانوان متقاضی واجد شرایط، خودروی مورد نظر 
خود را دریافت کرده اند. اینکه چرا از بین 193هزار نفر 
بانوی واجد شرایط، فقط 89هزار نفر از مادران موفق به 
خرید خودرو شده اند، سؤالی است که »انسیه کتابچی«، 
معاون برنامه ریزی و ارزیابی پایش عملکرد ستاد ملی 
جمعیت پاسخ می دهد. درباره موانع اجرای این طرح با 

کتابچی گفت وگو کردیم.

تخصیص خودرو به مادران دارای 2فرزند یا بیشتر 
از جمله طرح هایی است که می توان گفت کمک زیادی به رفاه 
بانوان جامعه می کند. این طرح صرفا برای رفاه مادران است یا 

هدف دیگری هم در بر دارد؟
پس از تصویب قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، طرح 
ارائه خودرو به مادران داری 2فرزند و بیشــتر از تاریخ 19 آبان ماه 
ســال1400 عملی شــد. با این هدف که مادران برای رفت وآمد 
یا گشت و گذار، شرایط ایده آل تری داشــته باشند. در واقع طرح 
واگذاری خودرو امتیازی بود که دولت بــرای مادران جوانی که 
صاحب 2فرزند یا بیشتر بودند، درنظر گرفته بود. در واقع به جای 
اینکه وجه چند میلیونی به آنها پرداخت کند، امکان تهیه خودرو به 

قیمت کارخانه را برای مادران فراهم کرد.
 آیا وجه چندمیلیونی، امتیاز مناسبی برای مادران 

جوان نبود؟
تخصیص خودرو مزایای بیشتری نسبت به پاداش مالی دارد. دولت 
با فراهم کردن این امتیاز امکانی فراهم کرده تا هم بانوان با قیمت 
کارخانه صاحب وسیله شوند و هم از آن استفاده کنند. با توجه به 
تفاوت زیاد قیمت خودرو از کارخانه تا بازار، کسانی هم که نیاز به  
وسیله نقلیه ندارند می توانند با فروش ماشین، سرمایه چند صد 
میلیونی به  دســت  آورند. امکان خرید خودرو به  مراتب از امتیاز 
نقدی چشمگیرتر خواهد بود. البته این موضوع را هم متذکر شوم 
طرح فروش خودرو فقط خاص مادران نیست. همه مردم می توانند 
ثبت نام کنند. فقط موقعیتی فراهم شده تا مادران نسبت به سایر 

مردم شانس بیشتری برای دریافت خودرو داشته باشند.
 ثبت نام در این طرح از چه زمانی شروع شده و تا چه 

مرحله ای پیش رفته است؟
ثبت نام از 15اسفند سال1400 صورت گرفت و قرعه کشی تا پایان 
سال بعد ادامه داشت. ارائه خودروها در سال1402 به صورت عرضه 
یکپارچه خودرو انجام شد. طبق آماری که از سوی وزارت صمت 
به  دست ما رسیده، از 500هزار نفری که ثبت نام کردند، 193هزار 
نفر واجد شرایط هستند. آمار دیگری که وزارت صمت اعلام کرده 
اینکه تا پایان سال1401 فقط 89هزار نفر خودرو دریافت کرده اند. 
یعنی فقط 20درصد از مادران واجد شرایط موفق به خرید خودرو 
شده اند. البته آمارها متفاوت است. آمار 17درصد و 10درصد هم 
اعلام شده است که خودرو دریافت کرده اند. درباره دریافت کنندگان 

سال1402 هنوز از سوی وزارت صمت عددی اعلام نشده است.
 با توجه به حجم بالای تولید خودرو در کشور چرا 
از 193هزار مادر واجد شرایط فقط 98هزار نفر خودرو دریافت 

کرده اند؟ 
جمعیــت 193هزار نفــری مــادران واجــد شــرایط از تعداد 
ثبت نام کنندگان)حدود 500هــزار نفر( خیلی کمتر بود و قاعدتا 
باید در بازه زمانی کمتری همه مادران خودرو می گرفتند. مشکل 
پیش آمده به دلیل تولید نشدن خودرو نبود. بعضی از خودروها اصلا 
متقاضی نداشتند. در عوض خودروهایی هم بودند که اغلب مادرها 
درخواست خرید آن را داشــتند. جمعیت بالای متقاضیان یک 
خودرو باعث شد صف طویلی ایجاد شود و روند تحویل ماشین با 
کندی صورت بگیرد. همین، عاملی را پیش آورد تا در قرعه کشی ها 

به تعداد معدودی از مادرها خودرو تعلق بگیرد.
طولانی شدن تحویل خودرو، می تواند مادران را 
دلزده کند. به نظر شما راه حلی برای رفع این مشکل وجود دارد؟ 
برای هر مشکلی یک راه حل وجود دارد. پیشنهاد من این است که 
شرایطی را فراهم کنند تا مادران واجد شرایط حق انتخاب بیش از 
یک اولویت را داشته باشند. اگر خودروی مورد نظرشان متقاضی 
زیاد داشت از اولویت های دوم و سوم خود استفاده کنند. با این روش 

سریع تر صاحب ماشین می شوند.
 مهم ترین عاملی که اجرای طرح را با کندی مواجه 

می کند، چیست؟
یکی از مواردی که می توان آن را عیب بزرگ طرح دانست، پرداخت 
100میلیون تومان برای ثبت نام در قرعه کشی است. بلوکه کردن 
چنین مبلغی برای مادران، بی انصافی است. اکثر مادرها برای رفاه 
خانواده در این طرح ثبت نام کرده اند. خیلی هایشان شاغل نیستند 
و منبع درآمدی ندارند. از این رو برای جــور کردن 100میلیون، 
ناگزیرند طلا یا خودروی قدیمی خود را بفروشند. خب، حالا این کار 
را انجام داده و پول را هم سرمایه گذاری کرده اند. چه تضمینی وجود 
دارد با توجه به سرمایه ای که بلوکه کرده اند، در قرعه کشی برنده 
شود؟ اگر این اتفاق نیفتد چه باید بکنند؟ درصورت عرضه یکپارچه 
خودرو هم باید صبر کنند شاید نامشان تا پایان سال1403 انتخاب 

شود شاید هم اوایل سال1404.
 طبق اطلاعات به دســت آمده از بانوان متقاضی 
واجد شرایط، بعضی از آنها با توجه به اینکه در قرعه کشی برنده 
شده اند، اما هنگام دریافت خودرو از تحویل گرفتن آن انصراف 
داده اند. چه عاملی باعث شده تا خودرویی را که ماه ها برای 

خریدش انتظار کشیده اند، پس دهند؟
همانطور که در سؤال قبلی پاسخ دادم، مشکل اصلی بانوان، جور 
کردن 100میلیون تومان برای ثبت نام اســت. این مبلغ، فشــار 
اقتصادی قابل توجهی به خانواده ها وارد می کند. به طوری که بعضی 
از بانوان ترجیح می دهند از ادامه کار انصراف دهند چون نمی توانند 
هزینه تعیین شده را پرداخت کنند. البته همین می تواند موید آن 
باشد که مادرها برای رسیدن به سود مالی، کمتر به  سوی دلال های 

خودرو رفته اند و تمایلی به فروش شماره ملی شان نداشته اند.

مصاحبه

نقل قول خبر

خلأ قانون و سوء استفاده متقلبین
نیمروز هجدهم مرداد ماه بود که خبر صدور حکم انفصال از خدمت 
عبدالرسول پورعباس، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور از سوی 
دیوان عدالت اداری در رســانه ها پیچید. علت هم عدم اجازه ادامه 
تحصیل داوطلبان شبهه دار کنکورهای پیش از سال1401 و قبل از 
آن براساس احکام هیأت های بدوی و تجدیدنظر رسیدگی به تخلفات 
آزمون ها اعلام شد. اما واقعا اصل ماجرا چه بود؟ در سال های 1401 و 
ماقبل آن گزارش شده که تعداد زیادی از افراد در کنکور تقلب کرده  
و موفق شده اند به دانشگاه راه یابند. البته سازمان سنجش ابتدا زیر بار 
این مسئله نرفت و تلاش کرد با تکذیب این خبر و اعلام این موضوع 
که از زمان شروع به تحصیل داوطلبان شبهه دار آزمون سراسری 
1401، 1400 و ســال های ماقبل آنکه حکم محکومیت دریافت 
کرده اند جلوگیری شده است این اطمینان را دهد که پای متقلبان به 

دانشگاه باز نشده است، اما تلاشش بی فایده بود.

دانشجوی شبهه دار کیست؟
در سال های 98، 99 و 1400 سازمان ســنجش حدود هزار نفر 
از داوطلبان کنکور را شبهه دار تشخیص داد. گرچه برخی از این 
داوطلبان همان موقع، با پذیرش اتهام از میدان کنار کشــیدند و 
بخشی هم در آزمون های بعدی قبول شــدند، اما تعداد زیادی از 
آنها که زیر بار تقلب نمی رفتند در آزمون های شفاف ساز بعدی هم 
نتوانستند حدنصاب ها را کسب کنند و به همین دلیل نتیجه آزمون 
ورودی آنها در هیأت های بدوی و تجدیدنظر رسیدگی و ابطال شد.  

مشکل کجاست؟
ثبت نام در دانشــگاه همان و اخذ عنوان دانشجو به جای داوطلب 
همان. این افراد همین که پایشــان به دانشگاه و کلاس های درس 
باز شد و عنوان دانشجو گرفتند، از همین اشکال قانونی استفاده و از 
سازمان سنجش به وزارت علوم و مجلس شکایت کردند؛ شکایتی که 
نتیجه اش شد ابلاغ استفساریه ماده11 قانون رسیدگی به تخلفات 
آزمون سراسری در مهر ماه1401. این قانون شامل حال افرادی است 
که عنوان داوطلب را داشته باشند؛ یعنی افرادی که در دوره زمانی 
اعلام نتایج اولیه کنکور تا زمان ثبت نام خارج از دانشگاه باشند. پس 
از ثبت نام در دانشگاه افراد دانشجو تلقی می شوند و درواقع سازمان 
سنجش باید قبل از دانشجو شدن آنها بتواند شبهه موردنظر را رفع یا 
تأیید کند. حالا که دانشجویان متقلب موفق به اخذ این حکم شده اند و 
تعدادی هم توانسته اند رأی بازگشت به دانشگاه  را بگیرند، این نگرانی 
وجود دارد که اگر به این استفســاریه عمل نشود همه پرونده های 
مختومه شده سال های گذشته می توانند در این مسیر قرار بگیرند 
و فقط چند ده متقلب به دانشگاه نمی روند و این یعنی بیش از 9هزار 
متقلب می توانند با این روش به دانشگاه دولتی بروند و فارغ التحصیل 

شوند و پیامدهای ناگواری برای جامعه به بار داشته باشند. 

جرم انگاری لایحه حجاب 
در تعارض با قانون اساسی

سکینه پاد، معاون رئیس جمهور در 
پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی:   
لایحه عفــاف و حجــاب در حوزه 
جرم انگاری در تعارض با قانون اساسی 
است. تناسب جرم و مجازات خیلی 
جاها رعایت نشده است، خیلی  جاها 
اصل شخصی بودن مجازات ها مخدوش 
شــده؛ مثلا صراحتا برای راننده های 
تاکســی اینترنتی جرم انگاری شده 
که اگر خانمی بی حجاب داخل ماشین 
این راننده بنشیند مجازات می شود.« 
من معتقدم این لایحه خیلی کار دارد 
و امیدوارم اصل 8۵ نشود. پیشنهاد 
می کنم که در جلســات علنی، این 
لایحه، بررسی شود تا مردم بشنوند 
چه اتفاقی می افتد. ایــن قانون در 
مجلس به ۷0 ماده رسیده و این ۷0 ماده 
را اجازه دهند در یک درگاه عمومی 
قرار گیرد و نخبگان، مردم و به خصوص 
زنان در این باره نظر بدهند. ما الان زن 

مجتهده داریم. 

 در حکم پورعباس
 تجدیدنظر شود

 سیدمحمدرضا میرتاج الدینی، عضو 
فراکسیون روحانیون مجلس شورای 
اسلامی: نمره برخی متقلبان کنکور 
در آزمون مجدد منفی شــده بود. از 
دستگاه قضایی می خواهیم تا نسبت 
به حکم صادره برای رئیس سازمان 
سنجش تجدیدنظر کند. بسیاری از 
جوانان این کشور شبانه روزی برای 
موفقیت در آزمون سراسری تلاش 
می کنند ولی عده ای با پول و تقلب 
به دنبال نفوذ به دانشگاه ها هستند که 
رئیس سازمان سنجش اجازه نداد این 
عده از راه غیرقانونی وارد دانشگاه ها 
شــوند. گروهی از این افراد که علیه 
رئیس سازمان ســنجش شکایت 
کردند، پیش از ایــن هم در مجلس 
شورای اسلامی و ارتباط با نمایندگان، 
پیگیر موضوع بودند، اما نمایندگان 
و اعضای کمیسیون ها دریافتند که 
سخنان این عده از شــاکیان، قابل 

اعتماد نیست.

مژگان مهرابی؛ روزنامه نگار

تخلف یا جرم؟ پلیس یا محکمه؟
بررسی لایحه عفاف و حجاب در گفت وگو با کارشناسان و نمایندگان مجلس

گفت وگو
رابعه تیموری/ مژگان مهرابی

روزنامه نگار

ماجرای لایحه عفاف و حجاب تا اینجا رسید که مفاد لایحه از سوی کارشناسان و 
پژوهشگران قوه قضاییه تنظیم و برای بررسی بیشتر به مجلس، ارجاع داده شد. مفاد 
لایحه اولیه، اشکالاتی داشت چرا که قوه قضاییه بیشتر به جرایم توجه کرده بود. 
پس لازم بود مفاد لایحه برای پژوهش دقیق تر به کمیسیون قضایی و کمیسیون 
فرهنگی مجلس واگذار شود. در هفته ای که گذشت متن لایحه به صحن علنی 
مجلس داده شــد. امیرحســین بانکی پور، نماینده اصفهان و رئیس کمیسیون 
مشترک طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس در این موردپاسخگوی 

سوالات خبرنگار همشهری بود.

مخالفت مجلس با جرم  انگاری
امیر حســین بانکی پور مواردی را که در چند روز اخیر در مجلــس رخ داده و دیدگاه 
نمایندگان مجلس درباره لایحه حجاب را اینگونه عنوان می کند:  »لایحه حجاب مورد 
بررسی قرار گرفت و 2پیشنهاد برای نحوه اجرای آن ارائه شد. پیشنهاد اول این بود که 
مجریان لایحه عفاف و حجاب به محض مواجه شدن با فرد بی حجاب با او سخت و جدی 
برخورد کنند؛ یعنی جرم انگاری صورت بگیرد تا فرد خاطی دیگر مرتکب اشتباه نشود 
و دیگران هم این رویه را پیش نگیرند.  اما پیشنهاد دوم که رأی اکثریت نمایندگان را به 
همراه داشت این بود که درصورت مشاهده فرد بی حجاب و هنجارشکن، در گام اول نباید 
جرم انگاری صورت بگیرد. بهترین راه ورود پلیس به ماجراست و اینکه به فرد خاطی تذکر 
داده و جریمه ای درنظر بگیرد. درصورت تکرار این موضوع جرم انگاری انجام شود. دولت، 
مجلس و قوه قضاییه پیشنهاد دوم را پسندیدند که با شهروند بی حجاب برخورد تخلفی 
صورت بگیرد و چنانچه به اشتباه خود پافشاری کرد، رسیدگی به پرونده او روند قضایی را 
طی کند.«  اما اینکه شهروندان بدحجاب چطور جریمه می شوند و میزان جریمه آنها بر 
چه اساسی تعیین می شود؟ بانکی پور پاسخ می دهد:   »میزان جرایم هنوز مشخص نشده 

است. تخلف ها به صورت هوشمند بررسی و جریمه آنها تعیین می شود.« 

تکلیف نامشخص گشت ارشاد
نکته دیگری که ذهن بســیاری از مردم را درگیر کرده این اســت که با دخالت 
پلیس برای جلوگیری از بی حجابی، همان ماجرای های گذشــته اتفاق خواهد 
افتاد، پلیس در جایگاه برخورد مستقیم با مردم قرار 
خواهد گرفت و نزاع و درگیری های نامطلوبی 
رخ خواهد داد. نماینده اصفهان در این باره 
اشاره می کند:  »موضوعی که در مجلس به 
آن پرداخته شده، اهمیت لایحه حجاب و 
چگونگی اجرا شدن آن بود. در مورد گشت 
ارشــاد اظهارنظری نشــده 
است.  برای این موضوع باید 
بیشتر زمان داشته باشیم 
و بررســی های بهتری 

انجام شود.«

از سوی دیگر کارشناس مرکز پژوهش های مجلس 
بر این باور اســت که برخــورد انتظامی پلیس با 
متخلفان قانون حجاب و عفاف نارضایتی عمومی به  
دنبال دارد. جلیل محبی به نتایج پژوهش هایی که 
در این مورد انجام شده اشاره می کند و می گوید: 
»درنظرسنجی هایی که از مردم داشتیم، حدود 
70درصد از شرکت کنندگان با لزوم قانونگذاری در 
حوزه حجاب و عفاف موافق بودند، اما برخوردهای 
انتظامی پلیــس با متخلفان و قانون شــکنان را 
صحیح نمی دانستند.« او توضیح می دهد: »این 
نظرسنجی ها در مراحل مختلف انجام شد و پس 
از اتفاقات اخیر باز هم اغلب شــرکت کنندگان 
درنظرسنجی ها، خواستار وضع و اجرای قانون در 
حوزه حجاب بودند، اما تعداد افرادی که مخالف 
برخوردهای انتظامی پلیس بودند به میزان قابل 

توجهی افزایش پیدا کرده بود.« 

فرصت سوءاستفاده به دشمن ندهیم
حجت الاسلام محبی بستن مسیرهای سوءاستفاده 
دشــمن از قوانین عفاف و حجاب را برای اجرای 
کارآمد ایــن قوانین ضروری می خوانــد و ادامه 
می دهد: »باید به این نکته توجه داشته باشیم که 
منطق قوانین سلبی و تنبیهی بازدارندگی است و 
اگر جریمه برخورد یا تنبیهی درنظر می گیریم، باید 
با کمترین هزینه اجتماعی، بیشترین بازدارندگی 
را داشته باشد.« او اتفاقات پس از مرگ مهسا امینی 
را هزینه اجتماعی ســنگینی عنوان می کند که 
به دلیل نامناسب بودن قوانین گذشته رقم خورده 
و می گوید: »در تجربه های گذشته که پلیس در 
قالب های مختلف مانند گشت ارشاد با متخلفان 
برخورد می کرد، شاهد حوادثی بودیم که هزینه 
اجتماعی سنگینی در پی داشت. مرگ مهسا امینی 
یکی از این حوادث تلــخ بود که هنوز هزینه های 
اجتماعی ناشی از آن را پرداخت می کنیم.«  محبی 
می افزاید: »هرگونه تنش و برخورد می تواند زمینه 
سوءاستفاده دشمنان و مغرضان را به وجود آورد و 
اجرای قوانین لایحه جدید عفاف و حجاب را مانند 

قوانین گذشته دچار مشکل کند.«

اشتباهات گذشته را تکرار نکنیم
حجت الاســلام محبــی بــه موفــق نبودن 

برخوردهــای انتظامــی در قانونمندکردن 
موضوع حجاب اشاره می کند و می افزاید: 

»شواهد نشان می دهد برخوردهای انتظامی در 
کاهش جرم کشــف حجاب و بدحجابی تأثیری 
نداشــته و راهــکاری کاربردی نبوده اســت.« 
او نظر بانکی پور و ســایر افــرادی را که معتقدند 
محدودکردن برخوردهای قهری و انتظامی پلیس، 
اقتدار این نیرو را کاهش می دهد رد می کند و پاسخ 
می دهد: »در جریانــات اخیر خلاف این موضوع 
ثابت شد و با برخوردهای قهری نتوانسته ایم اقتدار 
و وجهه مردمی پلیس را افزایش دهیم.«  محبی 
بالارفتن سطح برخوردهای انتظامی پلیس با مردم 
را محصول ناکارآمدی قوانین گذشته ذکر می کند 
و می گوید: »به دلیل اینکه در قوانین گذشته عامل 
بازدارنده قوی و مستحکمی پیش بینی نشده بود، 
فقط به برخوردهای انتظامی متوسل می شدیم 
و پلیس را در شــرایطی قرار می دادیم که ناگزیر 
می شد با هنجارشکنان عفاف و حجاب مواجهه 
انتظامی داشته باشد.«  محبی گفت: »یکی از نقاط 
قوت لایحه جدید این است که در آن، دستگیری 
فرد قانون شکن فقط به چند مورد محدود شده و با 
برچیده شدن بساط دستگیری ها همراهی و وفاق 
عمومی درباره اجرای این قانون شکل می گیرد.« 
حجت الاسلام محبی خاطر نشان می کند: »فقط 
در مواردی که فرد قانون شکن به صورت برهنه یا 
نیمه برهنه در مکان های عمومی ظاهر شود، پلیس 
مجاز به دستگیری اوست و در سایر موارد برخورد 
با این افراد به قوه قضاییه سپرده می شود تا با در 
نظر گرفتن شرایط وقوع جرم و ویژگی های فرد 
مجرم، حکم مقتضی را صادر کند.« براساس لایحه 
جدید عفاف و حجاب وظیفه تذکر لسانی و ثبت 
و مستندســازی جرایم عفاف و حجاب به پلیس 
سپرده شده و این نیروی انتظامی نباید با مجرم 

برخورد انتظامی داشته باشد.

مردم از لایحه و مفاد آن آگاه شوند 
فاطمه عسگری نیاگزارش

روزنامه نگار

حدود 2ماهی می شود که لایحه عفاف و حجاب 
بعد از تهیه و تنظیم در مجلس شورای اسلامی 
اســت. با وجود اینکه انتظــار می رفت لایحه 
به صورت علنی در مجلس شــورای اســلامی 
مورد بحث و بررسی قرار بگیرد اما هفته گذشته 
بنا به درخواست 15نفر از نمایندگان، بررسی 
لایحه عفــاف و حجاب براســاس اصل 85 به 
رأی گذاشته شد و پیشــنهاددهندگان موفق 
شــدند نظر مجلس را به دنبال کــردن آن در 
کمیسیون ها جلب کنند. موسی غضنفرآبادی، 
رئیس کمیسیون قضایی مجلس در گفت وگو 
با همشــهری، با دفاع از لایحه عفاف و حجاب 
نقدهای وارده بر آن را رد کرده و از آن به عنوان 
یک لایحه جامع، کامل، مستحکم و با قوام یاد 
کرد و گفت:» لایحه عفاف و حجاب یک لایحه 
مهم محسوب می شــود که قانونی  شدن آن از 

واجبات است.«
به گفته او، تا به حال 1400پیشــنهاد از سوی 

نمایندگان مجلس شــورای برای اصلاح این 
لایحه ارائه شده اســت که بخش زیادی از آنها 
تکراری اســت و نمی تواند خدشه ای بر پیکره 

اصلی لایحه وارد کند.
رئیس کمیســیون قضایی مجلس شــورای 
اســلامی در ادامه با بیان اینکه لایحه عفاف و 
حجاب از جامعیت و فراگیری بسیاری برخوردار 
است، تأکید کرد: این لایحه ظرفیت بازدارندگی 

و مقابله با تمامی موارد بی حجابی را داراست.
غضنفرآبادی در توضیح این شــائبه که زنان 
مجلس ســهم کمی در تصویب لایحه حجاب 

دارند، گفت:  در کمیسیون مشترک، منعی 
برای حضور بانوان نماینده وجود ندارد. در 
حال حاضر لایحه در کمیسیون قضایی 
تهیه و به صحن مجلس ارائه شده و هنوز 
به کمیسیون مشترک نرفته است؛ گرچه 

پیشنهاد شده تا براساس اصل 
85مورد بررســی 

قرار گیــرد که 
پیشــنهاد  این 
هفته گذشــته 
طی اخذ رأی 

اســتمزاجی رأی آورد اما رأی گیری نهایی آن 
به زودی برگزار می شود.

این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی در 
ادامه با تأکید بر ضرورت تصویب لایحه عفاف و 
حجاب افزود: امروز عده زیادی از مردم به شدت 
دنبال تصویب این لایحه هستند و عده ای هم 
به خاطر تحت تاثیر قرار گرفتن رسانه های غربی 
سعی بر انکار قانون حجاب دارند که با تصویب 
این قانون، دیگر امکان سرکشی از قانون حجاب 

وجود نخواهد داشت.
غضنفرآبادی با بیان اینکه عده ای 
آگاهانه و هوشیارانه با ترویج 
بی حجابی در کشور به دنبال 
تضعیف خانــواده ایرانی و 
فرهنگ ناب ایرانی- اسلامی 
هســتند، ادامه داد: به  گفته 
رهبری آنها می خواهند ایران را 
از آن فرهنگ غنی ایرانی- 
اسلامی تهی کنند و 
به دنبال 
بی هویتی 
؛  هســتند

افرادی که صرفا باید با توسل به قانون در مقابل 
شان ایستاد و اجازه نداد در اهداف شان پیروز 

شوند.
رئیس کمیســیون قضایی مجلس شــورای 
اسلامی در ادامه از تصویب و اجرای این قانون 
تا 30روز دیگر خبــر داد و گفت: مردم هر چه 
سریع تر باید نسبت به این قانون آگاه شوند تا 
با توجه به جرائم ســنگین دچار خطا نشوند. 
احکام در صورت حضور خوانده پرونده به صورت 
حضوری و در صورت عدم حضور غیابی صادر و 
نسبت به برداشت جریمه از حساب های بانکی 
اقدام خواهیم کرد؛ اگر حساب بانکی موجودی 
نداشــت، جریمه تا هر زمان که پرداخت شود 

براساس نرخ روز محاسبه می شود.
غضنفرآبادی با اشاره به نقش پلیس در اجرای 
قانون عفاف و حجــاب در جامعه می گوید: در 
اجرای این طرح پلیس به عنوان ضابط حضور 
دارد؛ اما فقــط زمانی برای دســتگیری افراد 
متخلف و هنجارشکن وارد میدان می شود که 
مصادیقی چون برهنگی، نیمه برهنگی، توهین 
به افراد با حجاب، جرائم سازمان یافته و ارتباط 

فرد با شبکه های معاند به اثبات برسد.
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